




Rudolf Blažek – šance na změnu

Český fotbal potřebuje zásadní změnu. Roky přešlapuje na místě, chybí mu 

potřebná transparentnost, jasná pravidla i moderní řízení. Amatérský fotbal, na 

kterém stojí budoucnost celého systému, je přehlížený a nedostává se mu takové 

podpory,  jakou si zaslouží. FAČR potřebuje vedení, které rozumí jak profesionálnímu, 

tak amatérskému fotbalu a zajistí férové podmínky pro všechny.

Fotbalový klub Motorlet Praha vedu už dvanáct let a působím ve vedení Pražského 

fotbalového svazu. Znám realitu amatérského fotbalu zevnitř. Vím, co trápí malé            

i velké kluby, co potřebují hráči, trenéři i fanoušci. Umím řídit velké organizace. Vím, 

jak přinést do FAČR profesionalitu a efektivitu. Svůj velký úkol vidím ve zlepšování 

financování českého fotbalu. Bez intenzivní spolupráce a vyjednávání se státem, 

samosprávou a Národní sportovní agenturou, to nepůjde.

Jsem kandidát fotbalu od jeho nejnižších pater – kandiduji proto, že český 

fotbal potřebuje změnu. Férovou, moderní a dlouhodobě udržitelnou.

„Jsem kandidát fotbalu 
od jeho nejnižších pater.“



Amatérský fotbal – základ, na kterém to celé stojí

Český fotbal nezačíná v Lize mistrů. Začíná na vesnických hřištích, v malých 

klubech, v akademiích, kde se kopou první balóny. A právě tam FAČR dlouhé roky 

stagnuje. Amatérský fotbal je páteří celého systému, ale v očích vedení FAČR není 

už dlouho na prvním místě. To chci změnit.

Kluby, které vychovávají mládež, musejí mít stabilní a předvídatelnou podporu. 

Peníze musí jít tam, kde se odvádí poctivá práce. Kvalitní trenéři, dobrá hřiště, 

správné podmínky – to všechno potřebujeme zajistit. Když do amatérského 

fotbalu nezainvestujeme dnes, nebudeme mít profesionální hráče zítra.

Myslím na všechny děti, které chtějí hrát fotbal. Jsou to ty, které si chtějí jen zahrát 

s kamarády a pohyb je pro ně zábava. A pak jsou to ty, které mají talent a chtějí se 

stát profíky. Obě skupiny musí mít stejnou šanci hrát, trénovat a rozvíjet se. Nejde 

o to, aby se každý stal reprezentantem. Jde o to, aby každý, kdo chce hrát fotbal, 

měl tu možnost.

„Amatérský fotbal je základ, bez kterého 
český fotbal neexistuje. A já mu konečně 
dám hlas, jaký si zaslouží.“



FAČR musí začít konečně aktivně pracovat na tom, aby fotbal zůstával atraktivní 

i pro nejmladší generace. Dnes už nestačí jen postavit branky a čekat, že se děti 

pohrnou. Konkurence sportů i digitálního světa je obrovská. Musíme umět mladé 

na fotbal přitáhnout, motivovat a udržet. To znamená podporu akademií, školních 

projektů a kvalitních mládežnických soutěží.

Amatérský fotbal není a nesmí být druhořadý. Je to základ, bez kterého český 

fotbal neexistuje. Já mu konečně dám hlas, jaký si zaslouží.



Férový a transparentní fotbal

Fotbalu nejvíc škodí dohady a spekulace. To chci změnit. V profesionálním fotbale 

musí být profesionální rozhodčí. Ale nejenom to. Jejich výkony a hodnocení mají 

být veřejně co nejdostupnější.  Fanoušci, ale pochopitelně také kluby, hráči, média, 

ti všichni mají právo vědět, co se stalo, jak a proč vzniklo hodnocení a logicky i to, 

jaké z něj plynou důsledky.

Chybu může udělat každý, ale neexistuje důvod, proč o tom veřejně nemluvit. 

Jak jinak se chceme posouvat než tím, že si chyby přiznáme, pojmenujeme 

je a poučíme se z nich? Když jsou chyby veřejně známé, máme šanci nastavit 

systém tak, aby se neopakovaly. Každá chyba je příležitostí ke zlepšení – pokud ji 

správně vyhodnotíme a pracujeme s ní. Transparentnost v tomto směru není jen 

o férovosti, ale i o růstu celého systému. Pouze otevřenou diskusí můžeme fotbal 

posunout na vyšší úroveň.

Navrhnu zavedení profesionálního sboru rozhodčích s cílem zajistit férovost 

na hřišti. Rozhodčí mají mít jasná pravidla, veřejně dostupná hodnocení a být 

pod neustálou kontrolou. Disciplinární orgány FAČR budou každé rozhodnutí 

transparentně zveřejňovat. To bude znamenat konec spekulacím a konec 

dohadům.



Ale férovost nezaručí jenom rozhodčí. FAČR hospodaří s veřejnými penězi, a ty 

musejí být pod kontrolou. Zároveň je FAČR největším sportovním spolkem v naší 

zemi. Proto chci jít příkladem a ukázat, že i ve sportu, jmenovitě ve fotbale, se 

dá chovat normálně a hospodařit transparentně. Zadávání zakázek, od IT služeb 

po infrastrukturu, musí procházet výběrovým řízením. Zároveň je normální znát 

mzdy funkcionářů placených z veřejných peněz. Chci otevřený FAČR, kde se 

nehledají kličky a postranní cestičky, ale kde se dělá fotbal. A to pořádně.

FAČR musí fungovat jako profesionální organizace. Nemůže se řídit způsoby, 

které se sotva hodily do minulého století.

„Fotbal potřebuje jasná pravidla, 
veřejnou kontrolu rozhodčích 
i férové hospodaření s penězi.”



Moderní FAČR pro 21. století

Hráči, kluby i rozhodčí potřebují moderní systémy, které jim ulehčí život. Chci 

konec zbytečného papírování. FAČR musí být digitální organizací, která pracuje 

rychle a efektivně.

Modernizace ale není jen o technologiích. FAČR musí změnit svůj styl komunikace. 

Fotbal patří všem. A všichni si zaslouží informace, ne mlčení. Chci otevřené diskuse, 

přímou komunikaci přes sociální sítě, zapojení všech fanoušků, profesionálů                        

i amatérů do dění okolo českého fotbalu. Chci všem klubům dát možnost přímo 

se vyjadřovat k pravidlům, rozhodčím i financím. Český fotbal už nesmí být 

uzavřenou bublinou. Reprezentační týmy jsou výkladní skříní českého fotbalu                

a tak je třeba k nim přistupovat a vytvořit odpovídající podmínky.

FAČR potřebuje nakopnout. Ne kosmetické změny, ale opravdovou a hloubkovou 

modernizaci. Jsem připraven asociaci řídit jako profesionální organizaci –                               

s jasnými pravidly, digitálními nástroji a přístupem, který odpovídá dnešní době.

„FAČR potřebuje nakopnout – ne kosmetické 
změny, ale opravdovou modernizaci, která 
otevře fotbal všem, od klubů po fanoušky.”





„Fotbal není jen o tom, co se děje na hřišti, ale 
i o tom, na jakém hřišti se to děje – a české 
stadiony i tréninková centra musí konečně 
odpovídat 21. století.”



„FAČR musí fungovat
 jako profesionální organizace“

Infrastruktura – bez hřišť fotbal nebude

Můžeme mít talentované hráče, skvělé trenéry, moderní pravidla. Ale bez 
pořádných hřišť a stadionů to všechno postrádá smysl. Český fotbal roky trpí 
zanedbanou infrastrukturou. Chybí kvalitní tréninková centra, kluby nemají 
zázemí, které vyhovuje moderním požadavkům, a my pořád jen slyšíme sliby.             
To se musí změnit.

Výstavba stadionu pro zápasy naší reprezentace na Strahově se naštěstí pomalu 
stává skutečností a já udělám všechno pro to, aby se stal realitou co nejrychleji. 
Český fotbal si zaslouží moderní reprezentativní arény, kde se mohou hrát klubové 
soutěže i utkávat národní tým.  Současná situace, kdy nemáme důstojné zázemí,  
je ostudná.

Ale nejde jen o velké stadiony. Regionální kluby potřebují investice. Mládež musí 
trénovat na kvalitních hřištích, ne na rozbitých pláccích, kde se po dešti nedá hrát. 
FAČR musí maximálně podporovat kluby při modernizaci jejich zázemí – od hřišť 
po šatny a tréninkové prostory. Když budou lepší podmínky, budou lepší hráči.

Stejně tak je potřeba dostat více fotbalu a obecně sportu do škol. Spolupráce mezi 
FAČR, střešními sportovními organizacemi a vzdělávacím systémem je klíčová. 
Chci vidět školy s kvalitními sportovními programy, kde bude fotbal přirozenou 
součástí výuky, a ne jen odpoledním kroužkem.

Fotbal není jen o tom, co se děje na hřišti, ale i o tom, na jakém hřišti se to děje. 

A já chci, aby česká hřiště byla konečně na úrovni, kterou si zaslouží.



Konec ovlivňování zápasů

Fotbal je hra emocí, vášně a férového boje. A právě proto nesmí být špinavý. 
Match-fixing je rakovina, která ničí důvěru v soutěže a dělá z fotbalu byznys pro 
podvodníky místo hry pro hráče a fanoušky.

Pevně věřím, že fotbal jako takový není zkorumpovaný, ale že selhávají jednotlivci.                           
V globálním prostředí, kdy match-fixing mají na svědomí organizované skupiny, 
často pocházející z druhé strany zeměkoule, by bylo naivní si myslet, že jde                             
o problém, který FAČR může vyřešit sama. Je třeba se k match-f ixingu postavit 
čelem, využít existující nástroje, jimiž disponuje UEFA a organizace, jako 
je Sportradar. Zároveň je nezbytně nutné důsledně spolupracovat s Policií 
České republiky. Právě policie jako jediná disponuje nástroji potřebnými 
nejenom k odhalení, ale zejména k usvědčení pachatelů této činnosti, která 
míří na samotnou podstatu fotbalu. Ale nejdůležitější je se nebát a o problému                 
match-f ixingu otevřeně mluvit a informovat.

Proč vím, že tento postup bude fungovat? Protože vím, o čem mluvím. V Motorletu 
jsme si tím prošli. Sázkařská mafie oslovila naše hráče, nabídla jim úplatek, aby 
ovlivnili zápas. Jenže my to nahlásili. Hned. Bez kompromisů. I match-fixing lze 
řešit,  jen je potřeba chtít.  

Každý hráč, trenér nebo rozhodčí musí vědět, že když se mu někdo pokusí nabídnout 
úplatek, bude se to okamžitě řešit. Fotbal musí být férový, jinak nemá žádnou 

hodnotu. A já udělám všechno pro to, aby se v českých soutěžích hrálo čistě.



„FAČR musí fungovat
 jako profesionální organizace“

„Match-fixing ničí důvěru ve fotbal 
– v Motorletu jsme to zažili, nahlásili                  
a řešili hned. Takový přístup musí mít 
celý český fotbal.“



Proč Rudolf Blažek?
Český fotbal potřebuje tah na branku a člověka, co jen neslibuje, ale sliby taky 

plní. A ten musí přijít teď. Nemáme čas na další přešlapování, na další čtyři roky 

polovičatých řešení. Přicházím s jasnou vizí: transparentní FAČR pracující pro 

všechny. Férové soutěže, kde se vyhrává na hřišti, ne v zákulisí. Moderní řízení, které 

odpovídá 21. století. Jsem člověk, který rozumí fotbalu od základů a zároveň ví, jak 

má řídit velkou organizaci

Fotbal musí dostat zpátky svou sílu. 
A já se o to postarám.
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